
Referat fra møde i PRISK mandag den 4. september, Solsikken, Voerladegaard. 
 
I mødet deltog: John Simonsen, Ole Tonnesen, Benedicte Müller, Karen Grove Nielsen og 
Kristian Skovhus. Afbud fra Magda Andersen og Aase Lorenzen 
 
Punkt 1 
Valg af ordstyrer og referent: Benedicte valgt som ordstyrer. Kristian valgt som referent 
 
Punkt 2 
Dagsordenen godkendt 
 
Referatet fra mødet 24. april 2023 gennemgået.  
I forbindelse med høring vedr. ændringer i af Adelgade i Skanderborg har PRISK afgivet svar 
med bemærkninger om bekymring for om der tages tilstrækkeligt hensyn til kørestolsbrugere 
og gangbesværede, især når man skal krydse kørebanen.  
Ikke yderligere bemærkninger 
 
Punkt 3 
Dialogmøde med Sundheds- og Omsorgsudvalget den 9. maj 2023. Under mødet blev 
udvalget præsenteret fra et notat fra PRISK vedrørende Funktionstab blandt 
udviklingshæmmede, hvori er beskrevet en række eksempler på funktionstab og forslag til 
ændringer, som kan forebygge funktionstab. Notatet blev godt modtaget af udvalget, som 
udtrykte forståelse for PRISKs initiativ.  
Det blev besluttet at PRISK følger op på problemet med funktionstab, når Budget 2024-2027 
er indgået. 

 
Punkt 4 
Formaliseret pårørendearbejde. Der har været afholdt møder blandt PRISK-medlemmer 
tilknyttet bostederne om den fremtidige struktur og organisation af det formelle pårørende-
samarbejde på bostederne. 
PRISK afventer nu, at Thomas Hamann indkalder til det aftalte møde i september måned om 
samarbejdet med pårørende. PRISK ønsker en afklaring og er af den opfattelse at 
Lokalrådene skal bevares.  
Formålene, der er beskrevet og vedtaget i vedtægterne for Pårørenderåd, PRISK og det Det 
Centrale råd, skal fastholdes og danne grundlag for det videre samarbejde.  
Struktur og organisering kan tilpasses den nye ledelsesstruktur.  
Hjemmesiden https://skanderborg-faellesskaberne.dk/ mangler at give adgang til PRISKs og 
Pårørenderådenes vedtægter og historiske referater mv. 
Benedicte Müller fremsender PRISKs forslag til dagsordenspunkter til mødet med Thomas 
Hamann i september. 
 
Punkt 5. 
Kort nyt fra Sølund og Bostederne, herunder om aktiviteter og sundhedstilbud. 
 Der forberedes stormøde til efteråret, denne gang med emnet Aktiviteter. De to sidste 
møder har som tema haft 'Sundhed' og 'Pædagogik.' Der er kommet donationer til 
pårørendeforeningen fra Odd Fellow og Føtex-Salling. 
 

https://skanderborg-faellesskaberne.dk/


 
Solsikken: Lederen stoppede med udgangen af august måned. Stillingen er slået op og 
forventes besat på. 1. oktober 
Solsikken fejrede 40-års jubilæum i august måned. 
Der har været afholdt tilsyn på Solsikken. De pårørende var involveret og havde en positiv 
oplevelse ved at være inddraget i tilsynet. 
Der afholdes møde med Thomas Hamann den 12. september, hvor man skal drøfte ”generel 
trivsel” på Solsikken. 
 
Støttecentret afholdt møde 22. maj om ”tavshedspligten”. Man afventer resultatet af mødet. 
Der er gennemført en ”interviewundersøgelse” og ”obligatorisk sundhedstjek”.  De 
uafklarede forhold omkring de lokale pårørenderåd blev drøftet. 
 
Galten: Bofællesskaber på Firkløvervej og Skolevej afholdt i juni på pårørendes initiativ fælles 
grill-aften med beboerne, pædagoger og pårørende med i alt ca. 40 deltagere  
Pårørende fra de to bofællesskaber afholder møde 7. september over temaet: 
Borgergruppen i Bofællesskaberne bliver ældre og kan få mere omfattende behov end, hvad 
Bofællesskaberne kan imødekomme” En udviklingskonsulent og en sagsbehandler fra 
Skanderborg kommune deltager. 
 
Pensionat  Øst: Lokal rådet ved Pensionatet Øst er indkaldt til møde i september. Der er 
fundet fem nye medlemmer. 
   
Punkt 6 
Nyt fra Handicaprådet. 
Chef for økonomi, digitalisering og indkøb Jørn Prætorius orienterede på seneste møde om 
budgetforhandlingerne for Budget 2024-2027. Herunder om, at der er foretaget ”nøgletals-
analyser”, der skal danne grundlag for administrationens forslag til ”ændringer”. 
Handicaprådet vil efterfølgende følge op på det nye budget, når det foreligger i efteråret. 
Handicaprådet har drøftet en del sager om tilgængelighed. 
 
Punkt 7 
Opsamling fra sidste møde:  
Generel drøftelse af Tilsynsrapporter. Det er PRISKs opfattelse at tilsynsrapporterne tegner et 
for generelt billede af forholdene. Teknikken, der anvendes gør det vanskeligt at få et 
tilstrækkeligt nuanceret billede af virkeligheden. 
 
Punkt 8 
Emner til næste dialogmøde den 27.november på Fælleden.  
PRISK foreslår at disse emner sættes på dagsordenen til drøftelse 
 

1. Besparelser gennem årene 
2. Manglende aktiviteter 
3. Tab af færdigheder 

--- 
4. Orientering fra Handicap-chefen 

 



Punkt 9 
Evt. --- 
 


